
Stop nedskæringerne på socialområdet. 

Stormøde på Underværket d. 10. april 2018

Per Schultz-Knudsen bød velkommen til de fremmødte.

Baggrunden er en besparelse på knap 40 mio kr. Det får store konsekvenser for det sociale område i 
Randers kommune, og dermed de allermest udsatte borgere i vores kommune.

Håbet er, at vi på tværs af områder og foreninger står sammen om at yde modstand mod besparelserne.

Herefter var ordet frit.

Hermed et lille udpluk af udsagn: 

Charlotte Mølbæk socialudvalgsformand fra SF frygtede, at de små områder vil begynde at bekæmpe 
hinanden i et forsøg på at overleve. Hun opfordrer til at vi står sammen på tværs af områderne. Området er
i forvejen trængt. Mange oplever ikke at få den hjælp de har brug for. Nye tiltag sammen med besparelser 
hænger ikke sammen, hvilket også er en kæmpe udfordring.

Søren Mikkelsen: Økonomistyringen i kommunen har været mangelfuld. Der mangler empati og 
medmenneskelighed. Mødet bør resultere i, at der er en form for ”skygge” over det politiske arbejde. En 
gruppe af folk, som IKKE er en del af det politiske liv. På den måde, kan man få belyst de reelle udfordringer
uden en politisk dagsorden. Hvordan får vi et HELT andet flertal i byrådet?

Poul Andersen Formand for SAM-foreningen: Området er trængt, og vi kæmper til den bitre ende.

Pierre: Frivilligværket: Kommunen skal kigge indad. Der kassetænkes, og indhentes dyr konsulentbistand. 
Hjælpen beregnes ud fra regneark og uden begreb om virkelighedens verden. Kommunen sparer intet ved 
det. Til gengæld kan der spares penge på sigt ved at behandle folk ordentligt. Vi skal sige stop nu.

Finn Bruno Jensen: Der skulle fra start have været tilført penge på det sociale område. 

Marianne Grann, Randers mod nedskæringer og liste Ø: Der bruges mange penge på ”anden aktør”. Hvis 
man sparer de penge og i stedet sørger for at få folk udredt, vil man spare penge på sigt.

Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen: Der er alt for stort pres på de medarbejdere, som skal tage vare på 
borgerne. Rammebesparelser på et område, som allerede er underfinansieret har store konsekvenser for 
borgerne. Kom ind i kampen.

Henrik Manero Hald, Velfærdslisten: Når man ansætter mere administrativt personale, har man helt 
misforstået. Når man investerer tidligt i mennesker, koster de mindre på sigt. Vi mindsker ikke udgifter ved 
at spare, tværtimod. Man har prioriteret helt forkert, og det ser vi konsekvenserne af nu. Og man er videre 
på vej i en nedadgående spiral. Vi skal afvise denne plan!

Asger Laustsen, danske handicaporganisationer: Høringsperioden har ligget på et rigtig træls tidspunkt, og 
alt for hurtigt. Det er ikke særlig demokratisk. Og det er svært at nå at komme med konstruktive svar og 
alternativer på udspillet



Kasper Fuhr Christensen, Byrådsmedlem for Velfærdslisten: Vanvittig forhastet proces. Det er vigtigt, at vi 
samlet set siger nej! Hvordan får vi spændt ben for denne spareplan?  Politikere bryder sig ikke om pres fra 
vælgere. Det er det, der skal til.

Mogens Nyholm, Radikale Venstre: Vi har en borgmester, som gennemfører borgerlig politik. Jeg savner en 
borgmester, der kan samle alle gruppeformand, der tør tage reelle drøftelser.

Andre pointer og initiativer:

 Forvaltningen må også oppe sig og fornemme, hvad der foregår i kommunen. De gemmer sig.

 Opfordring til at lave en demonstration d. 23. april i forbindelse med byrådsmødet.

 Det er et kæmpe problem, at partidisciplinen er så intakt i de to store partier. De lytter ikke til gode 
argumenter, men fortsætter linjen fra sidste byrådsperiode. Det er alt for sammenspist. Vi mangler,
at politikerne arbejder for borgerne.

 Der har været massive besparelser, eksempel på et bosted for psykisk sårbare: For 8 år siden 8 
personaler til 12 beboere, i dag 3 ½ stilling til sammen antal beboere. Det ender i indlæggelser, og 
de koster kassen!

 Forslag om et kæmpe borgermøde med alle foreninger involveret samt invitation til samtlige 
politikere forslag om d. 17. april

 Indenfor frivilligområdet og veteranområdet ansætter man en koordinator, men ikke indenfor 
socialområdet. Hvorfor ikke? Vi kan ikke mærke, at der er kommet et nyt flertal! Vi skal kræve at 
pengene fra udligningen skal gå til de sociale område.

 Hvordan får vi de politikere i tale, som er parat til at stemme for besparelserne? Hvordan får vi dem
til at møde op?

 Hvorfor har politikerne ikke interesse i at de sårbare børn bliver selvkørende?

 Måske når vi tvivlerne ved at lave en ”offentlig invitation”, som de faktisk ikke kan afslå.

 Vi er nødt til at lægge et folkeligt pres.

 Forslag om at lave læserbreve med alle organisationerne, som afsender.

 Forslag om at indrykke en annonce i avisen med ordene ”Kære Torben Hansen. Var det det, du 
gik til valg på?”

 Forslag om også at aktivere brugerne.

Stormøde d. 17/4 ?:

Ansvarlige: Elisabeth Sørensen, Christian Borg, Bodil, Flemming.

Demo til socialudvalgsmøde d.18/4-18 og byrådsmøde d. 23/4-18:

Ansvarlige: Henrik Hald

Vi mødes kl. 15.00 på laksetorvet d. 18/4



Vi mødes kl. 15.00 på Rådhustorvet d. 23/4

Annonce i avisen:

SAM foreningen, Per Schultz-Knudsen – forslag sendes rundt til godkendelse samt indsamling. Bifrost vil 
gerne levere udsmykning. 

Fælles læserbrev fra organisationerne:

Der forfattes et brev, som sendes ud til godkendelse

Mailadresser på organisationer:

SAM: soren.norlander@randers.dk

Bifrost: bifrost@fof-randers.dk

Livtagerne: borg5600@gmail.com

Udsatterådet: asger2204@gmail.com

Autismeforeningen: valnodde@yahoo.dk

Danske handicaporganisationer il.as.laustsen@outlook.com   (donerer 1000,- til annonce)

Scleroseforeningen fseluge@me.com

Radikal ungdom rebecca100101@hotmail.com

Referent Pernille Heibøll Sørensen


